
Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. januar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 308
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 308:
’’Hvad er ministerens egen holdning til Rådet for Anvendelse af Dyr Sygehusmedicin -
set i lyset af, at han i sommeren 2009 forhandlede en rabataftale på plads med medici-
nalindustrien og at der via finansloven for 2010 er tilført Regionerne yderligere midler 
til medicin?”

Svar:

Jeg kan til fulde tilslutte mig Danske Regioners beslutning om at etablere Rådet for 
Anvendelse af Dyr Sygehusmedicin. Som det fremgår af Danske Regioners bidrag til 
svar på spørgsmål 305, har rådet til formål at opnå bedre rabatter fra lægemiddelvirk-
somhederne og at sikre borgerne en mere ensartet behandling af høj kvalitet. 

I 2008 udgjorde de samlede omkostninger til sygehusmedicin 4,7 mia. kr., og udgifter-
ne er i de senere år steget med omkring 15 procent om året. Det er forventningen, at 
udgifterne fortsat vil stige i de kommende år. 

Derfor er det helt nødvendigt løbende at vurdere mulighederne for at indkøbe medici-
nen billigst muligt og at fremme en bedre og mere rationel anvendelse af sygehusmedi-
cin. 

Ministeriet og Lægemiddelindustriforeningen indgik i juni 2009 – som opfølgning på 
anbefalingerne fra maj måned fra arbejdsgruppen om sygehusmedicin – en aftale om 
priserne på sygehusmedicin. Aftalen indebar, at priserne på sygehusmedicin blev fast-
frosset fra maj 2009 og pr. 1. januar 2010 reduceret med 5 procent. Både etableringen 
af RADS og prisaftalen med industrien ligger i naturlig forlængelse af anbefalingerne 
fra arbejdsgruppen om sygehusmedicin. 
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